

Apabila Orang Bukan Muslim Menunjukkan Teladan Menghormati Islam

Category: Kolom

written by Redaksi | 27/01/2025



Walaupun ketegangan antara agama kadang-kadang menjadi tajuk utama, adalah penting untuk menonjolkan negara bukan Islam yang menunjukkan keterbukaan dan rasa hormat yang mendalam terhadap masyarakat Islam. Dari Asia ke Eropah ke Amerika, gambaran keseluruhan negara yang paling mengalu-alukan penganut Islam.

Apabila kita memikirkan negara-negara yang paling menghormati agama Islam, kita secara semula jadi cenderung untuk beralih ke Timur Tengah atau Asia Tenggara, tempat asal sejarah Islam. Namun beberapa negeri bukan Islam juga dibezakan oleh toleransi yang besar dan kesanggupan mereka untuk menampung amalan agama rakyat dan penduduk Islam mereka. Ini terutamanya berlaku di Kanada, model sebenar kepelbagaian dan kemasukan.

Dengan hampir 1 juta umat Islam di buminya, atau 3.2% daripada penduduknya, Kanada sememangnya seorang pelajar yang baik dari segi penghormatan terhadap Islam. Seawal tahun 2002, kerajaan persekutuan melaksanakan "Pelan Tindakan Menentang Perkauman"

bertujuan untuk memerangi segala bentuk diskriminasi, termasuk diskriminasi agama. Sejak itu, banyak inisiatif telah muncul untuk menggalakkan integrasi masyarakat Islam. Masjid di mana umat Islam menunaikan solat pada waktu solat adalah banyak dan mendapat manfaat daripada sokongan pihak berkuasa, manakala perayaan keagamaan seperti Aidilfitri disambut di seluruh negara. Di samping itu, Kanada telah menjadikan penginapan munasabah sebagai prinsip utama polisinya, dengan itu membolehkan umat Islam menyelaraskan amalan agama mereka dengan kehidupan profesional atau sivik mereka.

Satu lagi negara bukan Islam yang menjadi contoh dari segi penghormatan terhadap Islam: New Zealand. Walaupun hanya 1.2% penduduknya beragama Islam, negara Oceania ini telah membezakan dirinya dengan sambutan mesra dan prihatin terhadap komuniti ini. Selepas serangan pengganas di Christchurch pada 2019, yang membawa kesedihan kepada masyarakat Islam tempatan, pihak berkuasa New Zealand sememangnya menunjukkan solidariti yang besar. Perdana Menteri ketika itu Jacinda Ardern melawat tempat kejadian untuk menyatakan sokongan dan belas kasihannya, malah bertudung sebagai tanda penghormatan. Sejak itu, kerajaan telah meningkatkan inisiatifnya untuk mempromosikan dialog antara agama dan memerangi Islamofobia.

Walaupun Kanada dan New Zealand adalah contoh yang baik, negara bukan Islam yang lain juga menonjol kerana menghormati Islam. Ini terutamanya berlaku di Sweden, model sebenar toleransi dan kemasukan di Eropah. Dengan hampir 8% penduduknya beragama Islam, Sweden telah menjadikan penghormatan terhadap perbezaan agama sebagai salah satu tonggak dasarnya. Terdapat banyak masjid di sana dan mereka menikmati sokongan pihak berkuasa, manakala cuti keagamaan seperti hari raya disambut di seluruh negara. Selain itu, kerajaan Sweden telah meletakkan langkah-langkah khusus untuk memudahkan integrasi masyarakat Islam, seperti kemungkinan pelajar memakai tudung di sekolah atau penyediaan surau di tempat awam.

Masih di Eropah, Norway juga seorang pelajar yang baik dari segi menghormati agama Islam. Walaupun hanya 3.7% penduduknya beragama Islam, negara Scandinavia ini telah menonjolkan dirinya melalui sikap terbuka dan menghormati perbezaan. Terdapat banyak masjid di sana dan mereka menikmati sokongan pihak berkuasa, manakala cuti keagamaan seperti hari raya disambut di seluruh negara. Di samping itu, kerajaan Norway telah meletakkan langkah khusus untuk memudahkan integrasi masyarakat Islam, seperti membenarkan pelajar memakai tudung di sekolah atau mendirikan surau di tempat awam.

Marilah kita menyeberangi Atlantik untuk menemui satu lagi negara bukan Islam yang boleh dicontohi dari segi penghormatan terhadap Islam: Amerika Syarikat. Walaupun sering dikritik kerana dasar imigresennya, Amerika Syarikat sebenarnya menunjukkan toleransi yang besar terhadap masyarakat Islam. Dengan hampir 3.45 juta umat Islam di buminya, atau 1.1% daripada penduduknya, Amerika Syarikat telah menjadikan penghormatan terhadap perbezaan agama sebagai salah satu tiang identitinya. Terdapat banyak masjid di sana dan mereka menikmati sokongan pihak berkuasa, manakala cuti keagamaan seperti hari raya disambut di seluruh negara. Selain itu, kerajaan Amerika telah meletakkan langkah-langkah khusus untuk memudahkan integrasi masyarakat Islam, seperti kemungkinan pelajar memakai tudung di sekolah atau penyediaan surau di tempat awam.

Akhir sekali, Australia juga terserlah sebagai pelajar yang baik dari segi penghormatan terhadap Islam. Walaupun hanya 2.6% penduduknya beragama Islam, negara Oceania ini telah menonjolkan dirinya melalui sikap terbuka dan menghormati perbezaan. Terdapat banyak masjid di sana dan mereka menikmati sokongan pihak berkuasa, manakala cuti keagamaan seperti hari raya disambut di seluruh negara. Selain itu, kerajaan Australia telah meletakkan langkah khusus untuk memudahkan integrasi masyarakat Islam, seperti kemungkinan pelajar memakai tudung di sekolah atau penyediaan surau di tempat

awam.

Di luar negara majoriti Islam, terdapat banyak negeri bukan Islam yang menunjukkan keterbukaan dan rasa hormat yang mendalam terhadap masyarakat Islam. Dari Kanada ke Australia ke Norway, negara-negara ini memimpin melalui teladan dalam toleransi dan keterangkuman, menyediakan model yang memberi inspirasi kepada seluruh dunia. Kerana menghormati perbezaan agama adalah salah satu asas kepada masyarakat yang adil dan harmoni.[]